
TA MESEC V SKUPŠČINI
Opozorilo delegatom!

V mesecu novembru bosta dve seji obdinske skupSdine:
21. novembra se bodo ob 13. uri seslali vproslorih Fakutlete za elektorniko delegati vseh

treh zborov obdinske skupidine z delegati obdinske izobrazevalne skupnosti na skupnem
zasedanju. Na dnevnem redu bo:

- informacija o nekaterih druzbenoekonomskih vidikih uvajanja informacijske tehnolo-
gije in ustreznih sistemov.

27. novembra ob 15.30 pa bo v prostorih obdinske stavbe redno zasedanje obdinske
skupidine. Na skupnem zasedanju vseh treh zborov bodo delegati obravnavali:

- Predlog dolgorodnega plana obdin in mesta Ljubljane za obdobje 1986-2000
- Predlog dogovora o skupnih temeljih dolgorodnih planov v ljubljanski regiji.
Na lodenih sejah pa bodo delegati med drugim obravnavali:
- Porodilo o poteku izvajanja zadasnih ukrepov druzbenega varstva samoupravnih pravic

in druzbene lastnine v DO Studentski center •-• .
.- Porodilo o rabi kmetijskih zemljiSd ' - ;

- Porodilo o poteku priprav za gradnjo in o gradnji objektov iz programa samoprispevka
III na obmodju obdine Ljubljana Vid-Rudnik

- Osnutek odloka o razglasitvi obmodja ribnikov v dolini Drage pri Igu za naravno
znamenitost

Kaksna je raba
kmetijskih zemljisc?

Po porocilu sode£, ki bo razgrnjeno pred delegate
obfinske skupScine in o katerem je razpravljal izvrSni
svet, labko ugotovimo, da ne prevef dobra oziroma
vsaj prej kot zadovoljiva.

Najprej nekaj podatkov iz bilance namenske razme-
jitve povrSin sprejete z druzbenim planom 1981 -1985.
Po tej gozdne povrsine obsegajo 51,5 odstotka (27.911
ha), zarascajoce povrsine 1,9 odslotka (1.015 ha), A -
trajna kmetijska zemljisca 25,1 odstotka (13.599 ha),
B — druga kmetijska zemljisca 14,3 odstotka (7.779
ha), VII - neplodna zemljisca 0,5 odstotka (283 ha),
VIII — razprsene zazidane povrsine 1,6 odstotka (858
ha) in zazidljive povrsine 5,2 odstotka (2.805 ha).

Od trajnih kmetijskih zemljiSi pa je 997,7 ha prve in
1.678,4 ha druge kategorije, kar pomeni, da je to 4,9
odstotka vseh povrSin v obftni. Kvalitetne zemlje torej
ni veliko. Se vec, podatek jasno kaze, da je potrebno
posvetiti vso pozornost varovanju najboljSih kmetijskih
zemljiS£. To Se tembolj ob dejstvu, da sleherno preu-
smerjanje kmetijske proizvodnje oziroma usposablja-
nje slabSih zemljisc za kmetijsko proizvodnjo ostaja
poveza'no z visokimi stroSki, ki zmanjSujejo njeno eko-
nomicnost.

Razmeroma obsezno odnosno bolje povedano po-
drobno poroSilo razflenjuje poleg dejanskega posnetka
stanja na tem podrocju tudi problematika, ki je bila in
je Se v tem srednjerodnem obdobju prisotna.

KakSna je in kaj narekuje, je pravzaprav najbolj

razvidno iz zakljufikov in usmeritev, o katehh se bodo
izrekali tudi delegati. Povzemamo jih v nekaj kljuCnih
potezah.

Dejstvo je, da se posamezna zemljiSfa Se naprej
zaraScajo. medsebojni dogovori med Ljubljanskimi
mlekamami, TOZD Posestva in Kmetijska zadruga
Ljubljana v celoti Se niso razreSeni, prav tako v celoti
Se niso zakupne pogodbe s kmeti vezane na trzno
proizvodnjo, pa tudi obdelanost teh zemljiSf ni najbolj-
Sa. Tudi zemljiSCa v zemljiSkem skladu kmetijsko zem-
ljiSke skupnosti obiine se niso v celoti dana v zakup
kmetom preko kmetijskih zadrug.

Predvidoma ob koncu leta morata zato LM TOZD
Posestva in KZ Ljubljana urediti medsebojne obvezno-
sti tako glede viSine zakupa kot prenosa nekaterih

zemlji§£. Do tega roka naj bodo vezane tudi: pri prila-
goditvi zakupnin oziroma njenem ceniku mora KZ
Ljubljana TZO Vic upoStevati tudi barjanske travnike
(viSina zakupnine se mora sicer oblikovati skladno s
tehnoloSkimi moznostmi pridelave, pri temer se zbra-
na sredstva lahko uporabijo le za usposabljanje kmetij-
skih zemljiSc v skladu s sprejetimi programi); v zakup
se oddajo kmetijska zemljiS£a iz zemljiSkega sklada
zdruzenim kmetom pod enakimi pogoji kot ostala
druzbena zemljiSca; KZ Ljubljana TZO Vi£ v sodelo-
vanju s TOZD Posestva in kmetijsko zemljiSko skup-
nostjo pa morajo pripraviti predloge za agromelioracije
ter komasacije v vseh tistih obmocjih druzbenih zem-
ljiSi, kjer se bodo zemljiSca iz zakupa vracala kmetom.

ZemljiSca pa se dajejo v zakup kmetom le, ie bodo ti
sofinancirali izvajanje melioracije in oddajali vse svoje
trine viSke zadrugi po pogodbi o trajnem proizvodnem
sodelovanju. Prednost pri zakupu imajo Cisti kmetje.

S hidromelioracijami se mora zagotoviti boljSe go-
spodarjenje s kmetijskimi zemljiSfi in viSji pridelki, ki
so eden izmed osnovnih pogojev za druibenoekonom-
sko uporavicenost tovrstnih investicij, sicer pa se mora-
jo za posamezna melioracijska obmocja obvezno usta-
noviti melioracijske proizvodne skupnosti, ki morajo
zagotavljati smotrno rabo melioriranih zemljiSc na pod-
lagi proizvodnih programov, ki jih pripravijo strokovne
sluzbe kmetijske zadruge. Tudi LM TOZD Posestva so
dolzne z uvajanjem sodobne tehnologije zagotoviti
boljSo izrabo druzbenih kmetijskih zemljiSc.

Sama individualna gradnja naj se v bodode usmerja
zlasti na tiste zaraScujoce povrSine, ki niso primerne za
intenzivno kmetijsko oziroma gozdarsko proizvodnjo.
Se to. V okviru oMinske kmetijske zemljiSke skupnosti
se bo formirala komisija, ki bo spremljala stanje obde-
lanosti druzbenih in drugih kmetijskih zemljiSi v obfini
ter pripravljala predloge za urejanje kmetijskih zem-
ljiSc iz naslova zbranih zakupnin ter sredstev kmetijsko
zemljiSke skupnosti.

Gradnja objektov iz
tretjega
samoprispevka

Izmed 13 objektov, ki so v programu izgradnje na
obmocju naSe obiine, je zgrajenih 7. Naj jih naStejemo:
W O Ig in Trnovo, prizidka k OS Trnovo in Bicevje,
zdravstvena postaja z lekarno v Velikih LaScah, dvona-
menski objekt Bonifacija in Glasbena Sola. V zakljucni
fazi izgradnje je vrtec na Brdu, za katerega projektant-
ska in izvajalska dela opravlja mariborski Maries.
Predvidena izgradnja je bila konec oktobra, a zal se bo
le-ta zavlekla do konca leta, saj izvajanje gradbenih del
ne poteka po planu, vpraSljiva pa je tudi pravoiasna
izgradnja sekundarne fekalne in meteorne kanalizacije,
na katero bo mozno prikljucm W O . Zaradi spreme-
njenih bancnih pogojev se je namrec finanCna kon-
strukcija podrla.

Za VVO Lavrica je idejni projekt potrjen. Zatika se
Se vedno pri pridobivanju zemljiSi. Sporazumen odkup
zemljiSf je bil narejen, zato se je po izdaji lokacijske

dokumentacije pristopilo k postopku razlastitve. Vsled
tega je terminski plan ze moino prekoraien. Zafetek
gradnje pod pogojem, da na lokacijsko dovoljenje (iz-
dano je bilo konec septembra) ne bo pritozb, je 1.
marec prihodnjega leta.

Objekt osnovne sole Kolezija je v gradnji. Rok
dokonianja je avgust 1986. leta. Kot vemo. je pri
gradnji tega objekta priSlo do precejSnjih casovnih
zamikov gradnje od prvotnega terminskega plana (po
odloku leta 1983) zaradi pritozb obcanov v vseh fazah
in prekinitve projektiranja s prvotno projektantsko
organizacijo.

Zal, zapleti s pridobivanjem zemljiSca mocno ovirajo
tudi priprave na izgradnjo zdravstvene postaje na Skof-
Ijici. Pripravljene so programske osnove, izdelan in
potrjen je idejni projekt in lokacijska dokumentacija.
Izdelava nadaljnjih faz zavisi od pridobitve zemljisca,
le-to pa je pogoj za izdajo lokacijske odlocbe ter pro- _
jekta gradbene dokumentacije. V kolikor pritozba na
Vrhovnem sodiScu ne bo ugodno reSena v korist drui-
be, s pripravami na gradnjo ni moc nadaljevati.

Zakasnitev pri pripravah na gradnjo mladinsko Idi-
•natskega zdravilisca na Rakitni je nastala predvsem
zaradi zamud pri izdelavi sanacijskih predlogov glede
na analizo specififne odpornosti. Po novem termin-
skem planu naj bi se nujna sanacijska dela na objektih,
ki 5e ostanejo, pritela ie konec tega leta, adaptacije in
novogradnje ostalih pa marca 1986.

Zascita ribnikov v
Dragi

Ljubljanski regionally zavod za varstvo naravne in
kulturne dediSCine je izdelal predlog za razglasitev
obmocja ribnikov v dolini Drage pri Igu za naravno
znamenitost. Varovano obmocje je po nastanku eden
izmed manjSih zalivov Ljubljanskega barja, v katerega
se je odlagal nanos potoka DraSfice. Na tem nanosu so
danaSnji ribniki nastali umetno, vendar so gledano z
ekoloSkega vidika enakovredni naravnim. Gre za mo£-
virnato obmocje, kakrSno je potrebno tudi glede na
mednarodno konvencijo varovati. Na tem obmoiju se
nahaja okrog sto pticjih vrst, med katerimi so nekatere
zelo redke, nekatere pa tudi ze ogrozene, pa tudi sicer
obmocje predstavlja kriianje selitvenih poti.

Z ozirom na to, da je bil prvi osnutek odloka razme-
roma nepopoln, ponekod nerazumljiv in neprecizen,
ga je obemski izvrSni svet obravnaval kar dvakrat. Se
posebej se je zavzel, da sam odlok natancneje oprede-
ljuje, katere iivalske in rastlinske vrste so predmet
varstva, pa tudi samo gospodarsko koriSienje obmocja
mora biti jasno tako v pogojih milejSega kot strozjega
varstvenega rezima.

Sicer pa bo skupSttna posredovala sam osnutek v
Siroko javno razpravo, ki naj bi poglobljeno stekla
predvsem v KS ISka vas, TomiSelj, Ig in Skofljica ter v
lovskih in ribiSkih druzinah, gozdnogospodarstvenih in
kmetijskih organizacijah, ki pokrivajo to obmocje, z
namenom, da se kar najbolje uskladijo interesi vseh
uporabnikov tega prostora. O tem osnutku pa naj bi
razpravljali na svoji prvi seji tudi delegati obiinske
kulturne skupnosti.


